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17. november 2023/ Sagsnr. 02185-2023 

 

Udkast til referat for 21. møde i bestyrelsen 

12 oktober 2023 
 

 

Deltagere: Amanda Kusk Jessen, Caroline Skjoldbirk Andersen (deltog fra kl. 17.15), Caspar Christensen, 

Dea Seidenfaden, Joël C. Boukris, Rasmus Henriksen og Rose-Marie Mollerup.  

 

Afbud: Karla Braga og Thea Friborg 

 

Virtuel: Arne Grønborg Johansen og Kristin Munch-Christiansen.  

 

Fra sekretariatet deltog: Amanda Bell, Jacob Stengaard Madsen, Henrik Jangö, Lis Ethelberg, Signe Groth-

Brodersen og Vibeke Grønvall Kristensen. 

 

Mødeleder: Dea Seidenfaden  

 

Referent: Amanda Bell 

 

1 Godkendelse af dagsorden for møde nr. 21 i bestyrelsen 12. oktober 2023 

 Bestyrelsen godkendte dagsorden for møde nr. 21 i bestyrelsen d. 12. oktober 2023.  

 

2 Godkendelse af referat af møde nr. 20 i bestyrelsen 14 september 2023 

 Bestyrelsen godkendte referat fra møde nr. 20 i bestyrelsen d. 14. september 2023. 

 

3 Orientering om referat af møde nr. 20 i forretningsudvalget 4. oktober 2023 

 Bestyrelsen tog referatet fra møde nr. 20 i forretningsudvalget d. 4. oktober 2023 til efterret-

ning.  

 

4 Radar (Fortroligt) 

  

5 AP24-27 

 Bestyrelsen orienterede sig i status for arbejdsprogrammet og godkendte den videre proces, 
herunder skitse for indsatsområder i arbejdsprogrammet. 
 

Drøftelse 

Dea Seidenfaden holdt et kort oplæg om de input til arbejdsprogrammet, som medlemmerne 

har bidraget med under de to medlemsmøder d. 28. september og d. 2. oktober 2023. 

 

Bestyrelsen drøftede skitsen for indsatsområderne og hvilke prioriteringer, der er ændret siden 

sidste arbejdsprogram.  

 

Der var en række konkrete kommentarer til skitsen: 
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- Vigtigt at der er tydelighed om, hvornår en indsats er indfriet eller opnået, altså om der er et 

benchmark, eller andet vi måler/monitorerer på.  

- Opfordring til at indsats 1.4 gøres mere spiselig – indsatsen kan formuleres bedre. 

- Ift. indsats 4.1 om nye engagementsformer: Et alternativt forslag til at udforske nye engage-

mentsformer, er at forfine dem vi har identificeret og afprøvet i den forgangne periode. Der 

er ikke et ønske om at have et medlemsudvalg under dette arbejdsprogrampunkt jf. evalue-

ringen af udvalgets arbejde.   

- Vigtigt at etik tænkes ind. Komité for etik (KfE) deltager på næste bestyrelsesmøde. Overve-

jelse omkring digital udvikling - kan det være et punkt som KfE kan arbejde videre med? 

 

Bestyrelsen gik ikke ned i semantikken i AP-skitsen på dette BM, men får mere skriftligt materi-

ale til gennemgang omkring arbejdsprogrammet på et senere tidspunkt, når der foreligger et 

mere udførligt bud på indsatserne.  

  

6 GF24 - praktik 

 Bestyrelsen godkendte den vedlagte dagsorden, som indbefattede både programmet over gene-
ralforsamlingen 2024 og de obligatoriske dagsordenspunkter. 
 
Drøftelse 
Bestyrelsen drøftede rækkefølgen af punkterne på GF-dagsordenen og blev enige om, at det er 
bedst at være tro mod den traditionelle rækkefølge af dagsordenspunkterne på GF24, som føl-
ger vedtægterne.  
 
Bestyrelsen ønsker, at dirigenten sikrer jævnlige pauser, og styrer tiden stramt under GF. Sam-
tidig ønskes dette understøttet af et fokus på god og empatisk formidling, som også tidligere 
blev vedtaget i bestyrelsen i et dirigentvalg med vægt på kompetencen ’empatisk konfronte-
rende’. Bestyrelsen får forretningsordenen for GF24 til godkendelse på et senere BM. Forret-
ningsordenen indeholder en eksplicitering af reglerne for tidsstyring og talerækken. 
 
Derudover blev det igen drøftet, om der kan arbejdes med andre modeller for bestyrelsens fysi-
ske placering under GF end den vanlige placering på scenen.  
 
Bestyrelsen skal tage stilling til om det vedtægtsmæssige krav om personvalgskandidaters del-
tagelse på GF er opfyldt ved virtuel deltagelse eller om der skal være krav om fysisk tilstedevæ-
relse. 

  

7 OK24 – krav og forhandlingsaftale til endelig godkendelse (Fortroligt) 

  

8 Handicappolitik 
Bestyrelsen drøftede og godkendte endeligt udkast til Dansk Psykolog Forenings handicappoli-
tik. Handicappolitikken var vedhæftet dagsordenen.  
 
Politikken indeholder opsummeret følgende hovedområder: 
- Foreningens visioner og hvilke værdigrundlag politikken hviler på, herunder blandt andet 

FN’s Handicapkonventions otte generelle principper. 

- Tre, af arbejdsgruppen særligt udvalgte, artikler fra FN’s Handicapkonvention, som hviler 

på det overordnede princip om lighed og ligebehandling. 

- Udvalgte indsatsområder som foreningen særligt skal fokusere på, nemlig foreningens spe-

cialistuddannelser, autorisationsområdet samt ydernummerordningen. 



 
 

Side 3 af 4 
 

Drøftelse 

Kommunikation og synlighed er en del af det næste skridt ift. handicappolitikken. Medlem-

merne af arbejdsgruppen var ikke klar over, at DP allerede hjælper medlemmer med handicap i 

dag – derfor kan der også være en idé i, at synliggøre, hvad DP allerede gør. 

Handicappolitikken kan dertil have den positive effekt, at vi tager principperne med i forenin-

gens øvrige arbejde, hvor der f.eks. i overenskomstforhandlinger og i DP’s arbejde for et nyt au-

torisations- og tilsynssystem i højere grad kan arbejdes for nogle dispensationer og tilpasninger 

for at imødekomme forskellige handicap.  

Direktør Jacob Stengaard Madsen forpligtede sig derudover på at tage handicappolitikken op i 

Samarbejdsudvalget i sekretariatet, da politikken også omfatter ansatte i DP. 

  

9 FMK 9/11  

 Bestyrelsen drøftede og godkendte programmet i bilag 10.1 for mødet i formandskollegiet d. 9. 

november i Aarhus.  

Drøftelse 

Dea Seidenfaden gennemgik programmet.  

Til rekrutteringspunktet blev det fremhævet, at der blandt nogle deltagere på de afholdte de-

centrale møder i forsommeren blev udtalt en træghed i oplæg om hvervning. Dette tages med til 

mødeforberedelsen også ift. hvordan fortællingen om flere medlemmer i foreningen, også kan 

omhandle flere medlemmer ind i de decentrale enheder. Af positive indsatser/sejre kunne der 

bl.a. fremhæves psykologifestivalen, handicappolitikken og meningsdanneruddannelsen. Dette 

tages med til slidedæk. Bestyrelsesmedlemmer, som har været involveret siger lidt supplerende 

under fremlæggelsen af punkterne.  

 

Bestyrelsen får en sag om FMK-mødet på næste BM, hvor der er kort mulighed for fælles forbe-

redelse samt en endelig deltagerliste som bilag. BM22 afholdes samme dag, men inden FMK d. 9. 

november 2023.  

 

10 Orienteringssager 

 Nyt fra forpersonen 

Der var ikke noget nyt fra forpersonen.  

 

Nyt fra sekretariatet 

Jacob Stengaard Madsen orienterede om, at der nu er indgået HK-overenskomst i sekretariatet. 

Der er således nu både forhandlet og indgået overenskomster med AC- og HK-grupperne i se-

kretariatet. Dertil var der en kort orientering om medlemsklager. Der er et behov for en klage-

procedure, hvor vi ser på klagehåndtering, så behandlingen bliver fair og ensartet. Dette ar-

bejde påbegyndes nu.  

 

Signe Groth Brodersen orienterede kort om specialistuddannelsesområdet. Der er fortsat pro-

blemer med kritiske mangler i IT-udviklingen. Kombineret med ekstra ordinære mange hen-

vendelse i forbindelse med en overgangsordning, der udløber ultimo 2023, medfører det en 

sagspukkel i administrationen. Bestyrelsen besluttede, at FU skal have en nærmere drøftelse af 

specialistområdet og de indsatser, der har været gennemført i indeværende GF-periode. 
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11 Mødeplan til orientering 

 Bestyrelsen tog mødeplanen til orientering.  

  

12 Evaluering af mødet 

 Bestyrelsen evaluerede kort på mødet.  

  

13 Eventuelt 

 Der var følgende punkt til eventuelt: 

− Ønske om evaluering af forpersonskabet ved BM23.  

 

14 Fast lukket punkt 

Der var en fortrolig medlemssag til det lukkede punkt, og sekretariatet forlod derfor lokalet. Re-

ferat for dette punkt er derfor taget af Dea Seidenfaden og udsendes til bestyrelsen separat.  

 

 


